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Geacht college,

Met dank voor uw adviesaanvraag treft u hierbij ons advies aan inzake de nota gezondheidsbeleid 
2024 - 2026.

Op 2 februari jl. hebben we een adequate toelichting gekregen van mevrouw Trudy van Moorsel 
waarbij voor ons de samenhang van de verschillende maatregelen duidelijk werd.

De Adviesraad Sociaal Domein (ASD) stemt in met de voorliggende nota gezondheidsbeleid 2024 - 
2026, waarin het college de belangrijke waarde van gezondheid van de inwoners onderschrijft, 
alsmede de sterke verbondenheid daarvan met de leefomgeving. De samenhang met diverse andere 
beleidsdocumenten zoals het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA), het Integraal Zorgakkoord 
(IZA), het Welzijnsplan 2023 - 2026, het Kempisch Sport- en Beweegakkoord, het Kempisch 
Preventieakkoord en de Stap naar Gezonder, is daarbij erg belangrijk.
Wij onderstrepen het uitgangpunt dat het inzetten op preventie, met name door een gezonde 
leefstijl, een positieve invloed zal hebben op het welzijn en mentaal welbevinden van alle inwoners, 
en daarmee op het vitaal ouder worden, ongeacht waar iemands wieg heeft gestaan.

Wij vragen graag uw aandacht voor het volgende:

U geeft aan dat er al diverse regelingen bestaan voor inwoners met geldzorgen, met lichamelijke of 
mentale beperkingen. Daarbij noemt u in het voorliggende advies enkele partners voor het 
signaleren van zorg. De ASD adviseert om daar ook de onderwijsinstellingen aan toe te voegen.

Verder geeft u aan dat u het programma 'Welzijn op recept' op gaat zetten. De ASD is van mening 
dat dit een goede aanvulling kan zijn op de huidige zorg, maar we moeten ervoor waken dat dit niet 
in de plaats van de huidige zorg komt. Het is belangrijk dat inwoners met lastige dossiers niet van 
'het kastje naar de muur' worden gestuurd.

De inzet van ANWB automaatje vormt een belangrijke bijdrage aan het verlagen van ongelijkheid 
door beperkte mobiliteit. Wij vinden dit ook een adequaat en belangrijk middel bij het verminderen 
van eenzaamheid.



Het gebruik van sociale media geeft risico's op het gebied stress en verslaving en verdient extra 
aandacht om de sociale weerbaarheid van jongeren te versterken. Hiervoor is in 2017 het plan van 
aanpak 'Versterken van de (sociale) weerbaarheid van kinderen en jongeren' vastgesteld. Wij 
adviseren u om dit ook in het gezondheidsbeleid op te nemen.

In het kader van bewustwording en inclusie over het thema 'Vitaal ouder worden en valpreventie' 
worden er diverse activiteiten georganiseerd. Wij adviseren u om hier ook de ondernemers actief bij 
te betrekken en hen erop te attenderen dat het belangrijk is dat zij in hun panden voorzieningen 
treffen om het risico op vallen tegen te gaan. Dit is in het belang van de bezoekers, maar natuurlijk 
ook voor de eigen medewerkers.

Het is belangrijk dat er voortdurend relevante informatie wordt opgehaald uit de kernen.
Inwoners die ondersteuning nodig hebben, moeten ook daadwerkelijk worden bereikt. Daarbij kan 
worden gedacht aan bijvoorbeeld de game verslaafde jongeren die binnen zitten en zich niet of 
nauwelijks buiten begeven. Deze zoeken juist geen contact met de buitenwereld.
Dit kan alleen worden bereikt door vooral niet van bovenaf te werken, maar door inschakeling van de 
kernen, bijvoorbeeld via dorpsraden. Op lokaal niveau kan men beter duiden wie er ondersteuning 
nodig heeft..

Graag ook uw bijzondere aandacht voor de gezondheid van inwoners met een migratie achtergrond, 
en expats in het bijzonder. Expats zijn bijvoorbeeld niet verplicht om in te burgeren en leven vaak 
geïsoleerd. Dit betekent dat men niet integreert en dat men vaker eenzaam is, hetgeen ook 
gezondheidsrisico's met zich meebrengt. Ook weet men vaak niet waar en waarvoor men bij de 
gemeente terecht kan, zowel voor zichzelf als voor hun kinderen.

Tenslotte willen wij nog uw aandacht vragen voor een jaarlijkse integrale monitoring van de 
voortgang van de resultaten van het gezondheidsbeleid. Hierdoor ontstaat een consistent beeld van 
alle deelgebieden en kan adequaat worden bijgestuurd.

Wij worden graag op de hoogte gehouden van deze monitoring en zullen u hierover adviseren.

Met hartelijke groet,

Ingrid van Beek, voorzitter 
Annie Rijkers 
Karin Sleegers 
Leon Caers
Rien Castelijns, secretaris
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www.eersel.nl/adviesraad-sociaal-domein-eersel
secretarisasdeersel@gmail.com


